

မူကွဲ ၂၀၁၄ နှင့် ပြင်လင်ကယားနယ် ဟိခင်းအရိအကူး ဟိဖူးတရးလှဲ သဲညဲးတဟ်



ပြင်လင်ကယားနယ်ထုံးကိုဖိဟဲးရဲပြဲစူခဲးဟဲးရဲမတိး

ထုံးကိုဖိဟဲးရဲမတိး

ကိုလတမဂ ပြင်လင်ကယားရဲးပျဲးအပျဲးမဲး မှဲစိုတဲးသီတဲးဖဲး

November ၂၀၁၃ နှင့်





ခဲးလဲးလဲး:

ထုံးကဲဖဲးသီးမး ဟီးဖူးတးရးအဲးဘဲးဘဲးဘဲး အဘဲးဘဲးဘဲး ဟီးဖူးတးရးတဲးမဲးမဲးမဲး
ဆဲးဒဲးတးမီးဒဲးတဲးဆဲးဒဲးတးဟီး အသဲးခဲးသဲးညးပျီးထဲးဒဲးတဲးရဲးကူးသီး ဘီဖဲးမူဒဲးဟီးဖူးတးရးနဲးအဲး
မူထဲးသဲးညးနဲးဒဲးလဲးပျီးတဲးဖဲး ပြဲးလဲးမဲးစဲး အပျဲးမဲးသီးဒဲးညးလဲးနဲးအဲး ဘဲးအဲးဒဲးအဲးဆဲး
သဲးညးနဲးထုံးနဲးတးဟီးဘဲးဘဲးဘဲးဒဲးတဲးဆဲးဒဲးတဲးဟီးဆဲးကူးသီးတးဟီးတဲးဆဲးဒဲးတဲးဟီးဆဲးကူး
ပးတဲးတးဟီးမး ဘီအဲးလဲးယဲးတးဟီးနဲးပြဲး။

၁။ ပြဲးလဲးကးယး ဟီးဖူးတးရးမးအဲးဘဲး

ပြဲးလဲးကးယးဟီးဖူးတးရးမး ဒဲးမဲးဒဲးအဲးဆဲးအဲးနဲးရဲ အဲးသုးနဲး မဲးခီ ထုံးကဲတးကဲလဲး တဲးခီနဲးပြဲး။
တဲးဖဲးတဲးမဲးအဲးတဲးကဲးနဲးထုံးကဲ ကဲးနဲးမး ပြဲးလဲးကးယးအိးဘဲးဘဲး ပြဲးခဲးပြဲးမဲးနဲး ဒဲးဒဲးနဲးပးတဲးပြဲးလဲးကးယး
အိးထဲးအိးညးအဲးဆဲးအဲး အဲးနီးဘဲးဒဲးတဲးမဲးအဲးဆဲးသီးတးဟီး တဲးရဲးကူးယဲးတဲးဟီးမး အဲးလိးဒဲးဒဲးလဲး
ပျီးအဲးညးနဲးပြဲး။ မူကဲတဲးကဲလဲး ဟီးဖူးတးရးဒဲးနဲး အဲးဖဲးခဲးလဲးဒဲးဘီ ၂၀၁၄နး (march) လဲး နဲးပုး။
ဟီးဖူးတးရးအဲးဆဲးမး ၂၀၁၄ နး (march) (၂၉) ညး မဲးနဲးခဲးပြဲး။

၂။ ဟီးဖူးတးရးနဲးမး အဲးပဲးဖဲးမဲးတဲးမဲးပဲး

မူခဲးပြဲးလဲးကးယးနဲးထုံးကဲဖဲးဟဲးရဲးပြဲးစ့မဲးဘီအဲးလဲးနဲး အဲးအိးဒဲးထုံးကဲဖဲးဟဲးရဲးအဲးဒဲးမဲးဘီ လဲးကဲဟီးဖူး
တးရးတဲးမဲးနဲး အဲးဖဲးမဲးနီးဒဲးတဲးမဲးပြဲး။

၃။ အဲးလိးကဲတဲးမဲးဟီးဖူးတးရးတဲး

ပြဲးလဲးကးယးအိးထဲးအိးနဲးဒဲးထုံးကဲကဲးနဲးတဲးဟီး (ကဲးမဲးတဲးရဲ) ပျဲးတဲးရဲးဒဲး ခဲးလဲးအိး ပြဲးလဲးကးယး
အိးထဲးအိးညးအဲးဆဲးအဲးနဲး မဲးအဲးရဲးအဲးကူးအဲးတဲးကဲးရဲ ထုံးကဲခီဘဲးဘဲး ခီမဲးတဲး ဒဲးအဲးကဲ ပိဂဲးလိဂဲး
အဲးပျဲးမဲးသီးဘဲးဘဲးရဲးဘဲးဒဲးတဲးတဲးရဲးတဲးဟီးပြဲးမူနီဒဲးဟီးဖူးတးရးယဲးအဲးရဲးအဲးကူးသီး တဲးဟီးရဲ ထုံးကဲဖဲးတဲး
သီတဲးဖဲး။ မူခဲးနီးတဲးအိးမိးအိးဆဲး ဘဲးတဲးဟီးဖူးခဲးလဲးနဲး ဆဲးတဲးကဲးနဲးတဲးတဲးမး အဲးလိးဒဲးအဲးမူရဲးဘဲးနဲး
အဲးရဲးတဲးတဲးရဲးသီးတဲးဟီး သီးညးဒဲးပြဲး။ ဖဲးနဲးရဲး၂၀၁၄နး (March) (၃၀) နဲးမဲးကဲခဲးလဲးဟီးဖူးတးရးပုးမး
ဘီအိးထဲးအိးညးဒဲးမူကဲကဲးနဲး လဲးပျီး အဲးလိးမဲးပျဲးကဲးဒဲး။

၄။ ဘီမူကဲနဲးကဲတဲးနီးလဲး ဟီးဖူးတးရး ဘီခဲးဘဲး

ဒဲးမူကဲနဲးကဲ တဲးနီးလဲး ဟီးဖူးတးရးဘီ ၁၉၈၃ နး နဲး။ ကဲးတဲးထုံးဟီးဖူးတးရးဘီ ၁၉၈၃ နးနဲး အိးညးကဲသုးအဲးနဲး
၃၀ ရဲကဲတဲး ဟီးဖူးတးရး ၂၀၁၄ နဲးပုး။ ခိညဲကဲရဲးကဲဟီးဖူးတးရးမး မူကဲအဲးလိးအဲးရဲးအဲးကူးနဲး မူကဲဆဲးအဲး
နီးအဲးညးအဲးလိးဒဲးဒဲး။



၅။ ဟီးဖူးတရားတံတိုင်းအိဉ်းဘတ်းရ်အတိးကံကသုအဲး

အဲတ်ကီ ထုံးကွဲဒ် အရ်နီဉ်မေ အနဒ (၁၀) ရ်တဟံဒ် ကတုးလဟူးဒ်။ ဖ်နီဉ်ရ် မူကွဲကိးနီဉ် မွဲသုကံးဒ်န ထုံးကွဲကျဲးရ် အနဒ (၁၀) တံတိုင်းဟံဒ် ကတုးကံးဟီးဖူးတရားပုး။

၆။ ၂၀၁၄ နဒ် ဟီးဖူးတရားမေ အမွဲဘတ်းရ် ပဲဒ်လိဉ်းနံးကံးအဲး

ဟီးဖူးတရားနီဉ်အရီအကူးနီဉ်ရ် လှ်ရဲတုးတရီဉ်အညးနံးအံနီဉ်ဒ်လိဉ်းပုး ကီဉ်သီးနံးကံးတိဉ်မေ ကံနီဉ်အရီအကူးသီးနီဉ်လှ်ထံဘဲန မူကွဲပြဲလိဉ်ကေယးအတိးအဘဲတိဉ်။ ထုံးကွဲခွီလှ်ဒ်ထုထံထု အညးမွဲပျံးကံးနီဉ်တဟံဒ်၊ တံတိုင်းတနအပျံးအမဲသီးန ပိဂလိဂသီးနီဉ်တဟံဒ် လှ်ရဲတုးတရီဉ်န ကျဲကျဲးသီးအညး အလိဉ်ဒ် အရီအကူးတိးဘဲတဟံဒ် ဟီးဖူးတရားမေ ပဲဒ်လိဉ်းနီဉ်တဟံဒ် ဘဲနံးရဲကံး ဒ်ဒ်ထုံးကွဲတုးတရီဉ်နပုး။

၇။ ဟီးဖူးတရားယံးမေပဲဒ်လိဉ်းမွဲပျံးကံးအဲး

အဲ-သီးလိဉ်းပုးမွဲစိုကံး ဒးကံဟ်ဟီးဖူးတရားတဟံဒ်မေအလိဉ်ကံဒ် ပြဲလိဉ်ကေယးပွဲးတံဒ်ပြဲ။ ဒဲးပျံးကံးအတိ တုးရီကူးသီးနီဉ် အနီဉ်ဘဲဒ် တဟံဒ်နီဉ်မေ ကံဟီးဖူးတရားပြဲ။ ရဲတုးရီယံဒ် အညး အလိဉ်ဒ်မွဲထံလူတဟံဒ် တုးသီတုးဖဲအဆဲအဆဲ အဒ်အကဲတဟံဒ် အနီဉ်တုးပုးတုးမွဲအဆဲအဆဲ တုးအိဉ်လူအသုးလမုနတုးမွဲစိုအ ဆဲအဆဲနီဉ် အနီဉ်ဘဲဒ်ဒဲးဆိကံးပုး။ ဖ်နီဉ်ရ်ကံဟီးဖူးတရားဒ်ယံးနီဉ် အလိဉ်မွဲပျံးကံး ကွဲရဲဟူးကံတရားသရ၊ သရမုသီးန အလိဉ်လဲဘဲတိးဘဲအရီအကူးသီးပြဲ။

တုးမွဲမေ။ ထုံးကွဲဖဲလှ်ဒ် ဒုမေပုဒ်ဟ် ဟီးဖူးတရားတိးကျဲမေအမွဲဘတ်းတံးပုဒ်ဒ်ပုးပုး။ တိးကျဲယံးတဟံဒ် ဟီးဖူးတရားမွဲခီဉ်မေ ပြဲကံတရားဆိဒုးဒ်အိဉ်ထံအိဉ်ညးဒ် မူကွဲအကံး လှ်ပျီးနီဉ်တဟံဒ် တုးဆိဒုးရ် အလိဉ်ဟ်ဆိကံးပုးဒ် အဲသီးတိးကျဲယံးတံတိုင်းမေ သီးဒဲးအရီအကူးနီဉ် လှ်ဘဲအဲအညး ဘဲအနီဉ်ပုဒ်ပုး။ ကံထံဟ် ဟီးဖူးတရားအရီအကူးသီးနီဉ် လှ်ဘဲပျံးကံးတရားအညး ဒုမေခီဉ်တုးပုမရ် နံးအံနီဉ်ဒ်ထံး အဲးပုးတံဒ်ပြဲရ်ကံးဖဲဘဲ တံဒ်ပြဲအရီအကူးနီဉ်မေအနီဉ်တိး သဲညးဒ်ဖဲအံဒ်ပြဲ။

၈။ ကေယးတံဒ်ပြဲအဟူးတုဒ်ပးဟီးခဒ်းတံဒ်ပြဲနီဉ်မေဒ်ဟီးဖူးတရားယံး(ရံး)အံးနီဉ် တိးဘဲသဲညးဖဲတံး

ပြဲကံတရားတံဒ်ပြဲကံဟူးကံတရားဟ်မေ သဲညးနီဉ်ဒဲးအဲနအရီအကူးဘီအလဲးယံးတဟံဒ်ပုး-

- (၁) ဖြဲကံတရား လီဘာကကံး။
 - (၂) ဟံနု ၈ ဟီးဖူးတရားအခဲဒ် ဟီးဖူးတရားအဇုဇု။
 - (၃) ပုမအိဉ်နီ ဟီးဖူးတရားတုးဆိဒုးတဟံဒ်။
 - (၄) A3 လီဘာအအိဉ်ပးန ထုံးကွဲဟီးခဲဇုဇု။
 - (၅) အဲတကီသီးမူထုဒ်ဒဲးနဒ်ဆိကံးယံးဒ်တဟံဒ်အအိဉ်ပးအ ကြီးဟူးကံးဒ်နပြဲကံတရားတဟံဒ်ပုး။
- ပြဲကံတရားတဟံဒ်နီဉ် သရ/သရမုအအိဉ်ဒ် သီးဒဲးဆိကံးဟံဒ် ကံတုးတရားပုး။ ဘီကံတုးဟီးဖူးတရား ဟ်တိအဆဲး ဒဲးဆိ ကေယး ဒ်တဟံဒ် ဟ်ဆိသဲညဲပုဒ်ပုးပုး။



၉။ ဟီယူးတေရးနွံ အဒူမဓိပံးပုး။

ဟီယူးတေရးအကးနွံ အဒူမပြဲလဲကတယးအအိဒ် မူထုးကွဲထံးလှပျိုးရ ခုမလးထုးကွဲထံးလှပျိုး၊ မူးစဲထံးလှပျိုး၊ အနဒ ခဲပပတီလှပျိုးပး။ ဘီကတုးဟီယူးတေရးအခဲး ကတုးဒ်ဟီယူးတေဟ်အလိထုးတိ အပျဲမဲသုနတဲဆွဲဟီသီး၊ (Hotel)သီး၊ ပစဲဆိးဒိးမူ ဖဲးစဲးရံ၊ ကျုးအပျဲမဲသီး၊ စဲဘွီဟီးသီးလှပျိုး ကတုးလးပြဲလဲကတယးတေရးပုး။ ပြဲဘဲဘုဘဲဆဲးအခဲးလဲရဲအအိပးနံးကး။ ဟီယူးအိကျဲ အိမတဲတေဟ်သီး ကတုးလးအဲသီးတေရးပုး။

၁၀။ ဟီယူးတေရးအကး ပးမ္ဗိအိပးနံးန အိပးနံးတိပးတိးဘဲသဲညးဖဲး။

ဟီယူးတေရးတဲမ့တေပြဲဒူခဲတေဟ် အရးအိနဲထုးဟ်ဘဲခဲဒူစိဟ်။ လိကတုးဟီယူးတေရးအညး အဘဲးဖဲအိနဲထုးဟ် ဒဲးပျဲစံးအအိဒ်မူကွဲကးလှပျိုးတဲဟ်ဒူစိဟ်။ လိသဲညးလးထုးကွဲ ဇူစိမူကွဲကး လဲပျိုးအညးဘဲဒဲးအဲနဟ်ခဲဒူစိဟ်။ ဘီကတုးဟီယူးတေရးဟီတိ (၃) ညးအခဲး ဘဲထံစဲကမ္ဗိးသုဟီယူးတေဟ်အအိဒ်ဟ်ခဲဒူစိတေကဲအကး။ မတဲးဟ်ရဲ ဘီကတုးမလကိး ဟီယူးတေရးအခဲးပးဟ်ခဲဒူစိတေကဲအကးဟီယူးအိကူးဘမဲးတဲးအညးလိထံစဲကမ္ဗိးဖဲနွံ။ (April) အညး (၁၀)အခဲးအိကဲကတုးတူကးနဲဟီယူးတိဟ်မဲ နဲလိစဲဟ်ဆိဒဲဒဲးဆိကတယးဒဲအိ။ ကံမတိရဲ ဟ်ဆိစဲ (Phone number) ဒဲနဲဒီးမိဟီယူးတေရးယိး(ရံး)ဒဲအိနဲနွံ။ အဲသးဟူးပုဒဲနဲ ပြဲကတေရးတေပြဲဒဲနဲခဲလဲလဲအိပး။ အကိကတုးထုးဟ်နဲဟီယူးတေရးဟ်မဲ အကျဲမအိဒ်လိဘဲကကဲဒဲ နဲဟီကဲ ဒဲလိပုး။

၁၁။ ကတုးဟီယူးဖဲ အမ္ဗိတေရးအခဲး ပးဒဲသီးအရိအကူးနွံတေဟ် နံးအဲန အမိအကဲညးတိ တဲမ့အိသီးတေဟ် အပဲတဲသံတိဟ်မဲ သိညးစူဖဲထဲး ထုးကွဲထံးလှပျိုးဒဲ ခူးဆိထဲလဲထုးဒဲ။

ဟီယူးတေရးအဒဲခဲပျိုးတဲပြဲ ဖဲတဲးနီဒဲ အရိအကူးနွံ မ့အဲမ့ဘီ တိးဘဲဒဲနတိးကျုပုး။ ထုးကွဲထံး ပဲးရဲမတိး ပြဲမ့တဲမ့ထံးမဲ မ့တဲမ့ထံးနွံတေဟ်အခဲး တိးမ့ဘီမ့အဲဒဲအရိအကူးသီးမဲ အဒဲသဲညးဒဲတဲပြဲတိးနွံ အရးမဒဲလဲမ (လကဲမ)။ ဟီယူးတေရးတိးကျုနွံ အဘဲဆဲတဲ ဒဲအရဲ တဲပြဲဘဲဘဲအပျဲမဲ (ခွဲမတိး အိပးနီ) ဘဲဘဲဘဲ ကတုးထုးဒဲ ဟီယူးတေရးတဲပြဲအရိအကူးနွံကိးဖဲနီတိ။ ခွဲအပျဲမဲဒဲအရဲသီး ကတုးဟီယူးတေရးအခဲးမဲ ပုးအရိအကူးပုဘဲမုနီတိ။ မ့ပျဲစံးဟီယူးတေရးအရိအကူးထုးဒုဆိသိညးနဲဒဲတဲဒဲသဲညးလိဘဲပုး။ ပြဲဟ်ဆိထဲလဲအရိအကူးတဲဟ်မဲ ဆဲးနဲး ဟ်ဆိထဲလဲလဲ ကနဲးထုးတိ။ မ့တေလဲ ဟီယူးတေရး တိးကျုရဲ မူထဲတဲသံအိ ပြဲကတေရး (ကံမတိရဲ)မတိးအိ ပြဲမ့တဲမ့ထံးနွံ ကွဲပျဲအဲရံး (ကံမတိရဲ) ခဲရဲပိ (ကံမတိရဲ) ခဲဘဲလဲဒဲဒဲတဲသံနဲးကဲလဲပုး။

၁၂။ အစဲလိဘဲလဲလဲပုး ပးမ္ဗိမ့ဘဲး။

ထုးကွဲထံးပဲးရဲမတိးသီး ဆဲးနဲးနီဒဲဟီယူးဖဲသီးလှပျိုး အမ္ဗိအရိအကူးန ကတုးထုးဒဲ ဟီယူးတေရး တဲမဲတဲဒုးလိဘဲမတဲး အနီလိဘဲမတဲးနွံမဲ တိးထံစဲးမူ အတုးနွံပြဲ။ ဟီယူးတေရးနွံ ကတုးဘဲလဲ ဟီယူးဖဲသီးလဲပျိုးန တိးကတုးနီဒဲနွံတေဟ် ဆဲးနဲးအိပး ကတုးအိ၊ အိတိ လဲသိညးတဲတဲအညးဆဲးနဲးနီဒဲမ္ဗိနွံပြဲ။ ဖဲးတုးပျိုးဒိးထုးလဲဒဲ နဲဟီယူးတေရးအခဲးနဲတေရး အရိအကူးသီး (အရဲ-မ္ဗိ) နဲးအိပုးလဲဒဲ တဲဆဲဒုးန လဲအိလဲဆဲတေရးကိးနွံပုး။ တဲရဲတဲကူးဒဲ အတိနွံ တေဟ်မ့တုးတဲထုးရဲ တေဟ်စံးအရိအကူး နွံတေဟ် ဆဲးနဲးလဲဒဲ (Computer) ကိးပုး။ အမ္ဗိမဲ လဲပု တဲဒူစိသဲ (စက) ပုနီစူတိ။ အနီလဲတဲတိ မ့ပျဲတေရးအခဲး ဟီယူးသီး အရိအကူးနွံ အမ္ဗိအိပုးတိရဲ မ့တေပျဲပုဒဲနဲ တေရးပုး။ တံရဲ ဘီလဲဟ်ဆိထဲလဲအရိအကူးကိးနွံ ဟီယူးတေကဲ (ကံမတိရဲ) တဲပြဲတဲဒဲနွံ မူကနဲးဘဲစုဒဲဒဲတိ။

၁၃။ ဟီယူးတေရးတဲဆဲး ခူးနွံ မ့ထဲ ဒဲန မတဲးလိလဲတဲး။

ဟီယူးတေရးတဲဆဲး ခူးမ့မ့ထဲဒဲန မူလိလဲဒဲပြဲ။ ဖဲးတုးကဲကျဲဖဲတေရးအညး မ့ထဲဒဲန ကိးလဲလဲဒဲနွံ။ ပြဲဖဲတေရးသီးမဲ သီးအိနီဒဲ တဲဟ်ဘဲဒဲမဲ အဟ်ဘဲစုဒဲ။ ဘီတဲဒဲကျဲလိဘဲအကိးနွံ အလိ ဒဲ ဒဲအရိအကူးနွံတေဟ်မဲ မ့ထဲပုဒဲန

သီးဗူးစံလီလဲလဲပုး ဖိန့်အ အခါအခါခူး ဒ်ညးပျိးတဲအိတ် ခူးအကိးအိတ် အရီအကူးနီအခဲး တံရ် အရံဒ်ဒ်နီလဲဒ်ပုး။

၁၄။ လှဲဟံဆိတ်တဲအိတ် ခူးနီအ အလဲး အဆူအခဲးဘတ်း။

လှဲဟံဆိတ်တဲအိတ် ခူးနီအ အလဲးဒ် (၂၅) ပျိးခးလှဲပြဲ။ March လဲး (၂၉) ညးမှခိနီအ အလိတ်ပြဲဒ် သီးဟီယူးကိး ပြဲလဲကယးအိတ် ဘပြဲဘတ်းရ် အဆူအခဲးမအ အပူဇဲန အဖျိးအိတ်နီဒ်။

၁၅။ တဲအိတ် ခူးယံး ဟံဆိတ်ကယးခဲးဘတ်းဒ်။

အနီတိတ်-လှဲဟံဆိတ်ပြဲကယးအညး ခူးထံးဒ်ဟံပြဲကတဲအိတ် တဲအိတ်တဲအိတ်ဟံဆိတ်တဲအိတ် အဆူအခဲးမအ အပူဇဲန အဖျိးအိတ်နီဒ်။

၁၆။ ပဲဟီယူးကိး အရီအကူးသီး ဟံဆိတ်ကယးခဲးနီတဲအိတ် ဝုရးနံးဒ်ဒ် ဟီယူးတဲအိတ်ယိးနီမအ အနီအဲး။

အနီတိတ်-ပြဲကတဲအိတ်သီးတဲအိတ် ဟူးခဲကယးဒ်ပုး ခူးတဲအိတ်ဒ်သီးတဲအိတ်လှဲပျိးနီတဲအိတ်ဟံဆိတ် အဲသီးဖဲတဲအိတ် ဟူးခဲကယးဒ်ပုး။

၁၇။ ပြဲဟူးကိး ဟီယူးတဲအိတ် တဲအိတ်နီ နံးနံးဒ်ဟီကိးမအ အနီပြဲအဲး။

ဖဲဟီယူးတဲအိတ်ဟူးတဲအိတ်အဆူအခဲးအအိတ်ညးပုးအခါအခါခူးအလိတ်အဲမိတ်ဆဲပဲအဲသီး။ ပြဲကတဲအိတ်တဲအိတ် ဝုရးလဲးဘးထံးဟံ တဲအိတ် ခူးသီးရ် အထံးရ်ဟီဒ် သီးဟီတိတ်နီအခဲး အရီအကူးတဲအိတ် အလဲးဘးန အလဲးဘးတိတ်နီ ထံးကယးပုး။ သီးနီသဲခူးအခဲးတိတ်ရ် ဟံဆိတ်ကယးခဲးဒ် တဲအိတ်ခူး ဒ် ဟီအကျးမအ အနီနီ။ အအ ဒ်နီဟံရ် ခူးပြဲကတဲအိတ်ခးလဲမအ အရူကျး။

၁၈။ တဲအိတ် ခူးနီအ ဟံဆိတ်ကယးခဲး ဒ် (Internet) မအအနီအဲး။

အနီတိတ်။ တဲအိတ်ခူးယံးနီအ ဘီဂူမနီခးလှဲတဲအိတ်နီအ အမဲအိတ်ခဲးဒ်န ပထဝီတဲအိတ်မသီးရ် အလိတ်ဘးသီးပြဲ။

၁၉။ တဲအိတ်ခူးတဲအိတ်နီဖဲထံဒ် (website) တဲအိတ်လိတ်ရ် ဟံဆိတ်ကယးခဲးနီဒ်မအအနီအဲး။

အနီတိတ်။ လှဲပုံတဲအိတ်တဲအိတ်ကူးအညး လှဲမူဘိးန (scan) မအမူမနီဒ်ဒ်တဲအိတ်ခူး တဲအိတ်မတဲအိတ်ဘဲနံးနီဒ် (barcode) ပြဲ။ ဖဲနီဒ်ဒ် (website) လိတ်တဲအိတ်ခူးသီးနီမအ (barcode) သီးပးတိတ်ရ်ဖဲဟီယူးတဲအိတ်ခူးဒ် (website) လိတ်မအအနီတိတ် (barcode) သီးမတဲအိတ်ခူးသီးနီမ အဲအိတ်ခဲးဒ်န ခူးမနီခးလှဲသီးနီပြဲ အကျ်အကျိးယံးတဲအိတ်နီလှဲဖဲအရီအကူးသီးနီလှဲနီအတိတ်အဘဲညးအမဲအိတ်ဒ်။

၂၀။ ဗးနီအဟီယူးတဲအိတ်အဆူအခဲး နီအိတ်တဲအိတ်ပြဲခးလှဲတဲအိတ်(ကံမတိတ်ရ်) (Hotel) တဲအိတ် (ကံမတိတ်ရ်) အပျိမိတ်တဲအိတ်ဟံမအ အမဲဘတ်း။

ခိည ကိးရ်းကဟီယူးတဲအိတ်မအ နံးအဲဒ်တဲအိတ်ခူးမုးစံပုး။ ဟီယူးကိးတဲအိတ်ခူးနအပျိမိတ်တဲအိတ်ခူးပြဲ။ ဟီယူးကိးတဲအိတ်ခူးမအ ဖဲဟီယူးသီးအညးထံး အပျိမိတ် တဲအိတ်ခူးမအဖဲတဲအိတ်ဟီသီး၊ ခဲရးပိတ်သီး၊ ကျိးကျိးသီး၊ (Hotel) သီး၊ ဖိးကိးဟိး၊ အပျိမိတ်အိတ်နီ ယံးတဲအိတ်ညးပြဲ။ ဖဲနီရ် မူနီ ဒ်ဘီနဲအိတ်ခဲးလှဲနီရ် ကဲဒ်တဲအိတ်ပုး။

၂၁။ ဗးမအတဲအိတ်ဒ်တဲအိတ်ခူးလှဲတဲအိတ်ဟံကိးရ် ဗးနီအ ကနံးနီကိးဗးဒ်ဟီယူးတဲအိတ်ကိးအဲး။

အဲဒ်။ ကနံးနီပုးဟီယူးတဲအိတ်မှခိနီမူကဲကိးအအိတ်လှဲပျိး(အမဲတဲအိတ်ဒ် မဲအိတ်ခဲးလှဲနီတဲအိတ်) ကနံးနီ တဲအိတ်ပုး။ မူကဲကိးအိတ်ကယးလှဲပျိးနီ လှဲကဲလှဲအညးမဲအပျိးကိးန မဲအိတ်ခဲးလှဲပြဲဟံ တဲအိတ်သီးနီတဲအိတ်ပုး။



၂၂။ (March) (၂၉)ညးမှခိန့်ပြဲမဲပြဲခဲး အိဒဲဒဲကဲကျဲးပုး ဖိန့်ရဲပြဲခဲးပြဲမဲမဲယဲး ကနဲးနီဒဲဟီယုး တာရဲးကဲးအဲး။

အဲး။ ဟီယုးတာရဲးမှခိန့်မဲး စဲတဲဒဲကဲကျဲးဟီယုးကဲးနီဒဲတဲဟဲအဲရီအဲကူးသီးနီဒဲကဲနီပုး။ စဲနဲတဲးကျဲးဒဲကဲ ကျဲးဘဲဘဲ ဖဲနဲးနီတာရဲးပုး။

၂၃။ (March)(၂၉)ညးမှခိန့် ဗးဟီမဲး ဆဲပြဲဒဲးကီအိဟဲရဲ ဖဲနီအဲသီးတာရဲးဒဲ ဗးဟီယုးကဲးအဲး။
(March) လဲး(၂၉)ညး မှခိန့်မဲးဘဲဘဲအဲမဲးအိဒဲဒဲဟီဟဲမဲး ဖဲနီအဲသီးတာရဲးဒဲ နဲဟီယုးကဲးပုး။
(March) လဲး(၂၉)ညးမှခိန့် အဲမဲးတဲဟဲတဲဟဲကဲကျဲးဒဲကျဲးလီဒဲနီဒဲတဲဟဲဒဲ။ စဲထူပဲးနီဒဲတဲဟဲဒဲ။ (March) လဲး(၃၀)နီဒဲမဲးကီကဲတဲသုဒဲဟီပုးရဲ အဲဘဲဘဲနဲအဲသီးဟီယုးကဲးနီဒဲပုးရဲ ကနဲးနီကဲသုပုး။

၂၄။ ဟီယုးကဲးမဲတဲ ကဲယဲးတဲပြဲ(March) လဲး(၂၉)ညးမှခိန့်ကီအိမဲးအိဒဲဒဲဟီရဲ ကနဲးအဲဒဲ အဲအိနီတဲမဲးလဲနီဒဲ ရဲလီသဲညးမဲးဖဲတဲး။
(March)လဲး(၂၉)ညးမှခိန့်အိဒဲကဲယဲးဟီယုးကဲးနဲအိတဲသီသဲညးနီဒဲဆဲးထဲးကဲးရှဲးကဲနီတဲပြဲတာရဲးရဲအဲလီအိသီပဲဒဲ ပြဲကဲနီဒဲတဲဟဲကဲဒဲး (March) လဲး(၂၉)ညးမှခိန့် အဲအိဒဲ အိယုးကဲးတဲဟဲရဲကဲနီနဲအဲတာရဲးတဲ။

၂၅။ ဗးကီထီးကဲကျဲးဖဲဟဲမဲး။ ဟီဖဲယုးဖဲအဲမိတ္တာရဲးကဲးနဲသီးဆဲးနဲးကဲတုးထဲးကဲးပး။
အဲ။ ကဲကဲးဖဲဘဲဘဲ ကဲကျဲးဖဲဘဲဘဲမဲးကဲကဲးထဲး ဟီယုး(ကဲမဲတဲရဲ) အဲပျဲအဲမဲး (ကဲမဲတဲရဲ) အိကဲကဲအဲရဲ ပြဲမဲးစီတဲဘဲးလဲလဲးပျီးသီး ဟီဖဲယုးဖဲ အဲမိတ္တာရဲးကဲးနီဒဲ ဆဲးနဲးကဲတုးထဲးလဲးပုး။

၂၆။ နဲ ၂၀၁၄ နဲ အဲနီဟီဖဲယုးဖဲ အဲမိတ္တာရဲးနီဒဲတဲဟဲရဲ လဲဟဲဆိထဲလဲးနဲးပဲဒဲ ထဲးကဲဖဲသီးလီ တဲခဲးတဲးပုး။
-ဟီဖဲယုးဖဲ အဲမိတ္တာရဲး အဲနီနီလဲ နီဒဲတဲဟဲ မဲး ဟဲဆိထဲလဲး တဲနဲ ၂၀၁၅နဲ ခဲလဲလဲ နီဒဲတဲနီပုး ထဲး အဲနီဘီအိ နီဒဲတဲဟဲရဲ သဲညးဘီ နဲ ၂၀၁၄ နဲ August လဲး အဲခဲးနီဒဲပုး။

၂၇။ လဲဟဲဆိထဲလဲး ဟီဖဲယုးဖဲ အဲမိတ္တာရဲးရဲ စဲဖဲအဲသဲး အဲဆဲးအဲခဲးမဲးတဲး။
-လဲးဆဲးမဲဟီယုးလဲပျီး(၁၁)မဲးလဲနီဖဲတုးကဲယဲးတဲပြဲအဲရီအဲကူးပုး။ ဖဲမဲပျဲအဲရီအဲကူးနီဒဲတဲဟဲနဲ မဲးတာရဲးသီးမဲး အဲလီအဲဒဲအဲဆဲးအဲခဲး။ သူဖဲ ထဲးကဲလဲပျီး သဲညးပျီးဖဲရဲအဲညး ဟဲဆိထဲလဲးဖဲနီဒဲပုးရဲ ဖဲအဲဒဲအဲဆဲးအဲခဲးနီဒဲပြဲ။

၂၈။ တိကျမတိအနံ့ထုံးနှံ့တဘဟ်မေ ဖွဲတုးထုံးလိးပုးဟ်?

အ် (March) လဲး (၂၉) ညး မှ်ဟ်အခဲး မူကွဲ ကွဲကိးထံးအိလ်ပျိး တိကျမတိဘဲဘဲ။ တိကျမတိဘဲဘဲဆဲးနံ့ဖွဲတုးလုံးတဘရးပုး။

၂၉။ ကီဟ်ဘဲဘဲဆဲးတိးတိးန တုးတိးနီတုးမ့ဲ ဘီပြဲကတဘရးနှံ့တဲပြဲတိဟ်မေ စုံခိဒဲပြဲကတဘရးအရဲတဘပြဲလိမေ အနီအဲး။

တုးမ့ဲတုး ပြဲဖွဲတဘရးန ဟီဖုးတဘရးကိးအိပုး တုးဆဲးဒုးနှံ့ ကီသဲဟ်ဆိကကနဲးလုံးတိဟ်မေ ဒုဆိနပြဲထံစဲတဘရးရဲ ကွီးတုးမ့ဲစွဲမအနီပြဲ။

၃၀။ ဒိဗးဟီဖုးနှံ့ ပြဲမ့ဲဟီကိးတုးမ့ဲအိ။ ဘဲနံ့တုးအဲတဘရးဒိ ဗးဟီဖုးတဘရးကိးအဲး။

နှံ့မေ မူနီဒဲဒဲအဆဲးအခဲးလိ။ ဟ်ကဲရဲ အဲနှံ့ အအိဘီနဲဟီကိးရဲ အအဲတုးသီးဒီးဟ်မေ အဲနှံ့အနံ့ဒဲဒဲဟီဖုးတဘပြဲဖွဲနှံ့ရဲ ဘဲနံ့ကတုးတုးကိးဒဲအဲဘီနဲဟီဖုးတဘရးကိးနှံ့ပုး။ ဟ်ကဲရဲအဲနှံ့အအိခိဒဲ အရဲတဘဖိရဲ အဖိးအဲအိဒဲဒဲဒီးဟ်မေ ဘဲခိဒဲလိးဟီဖုးရဲ ကတုးခိဒဲလိးတဘရးပုး။

၃၁။ မတဲးဆဲးဒုးဒဲ အဘဲဆဲးန ခိး၊ မဲ တုးဆဲးဒုးရဲ ခိညထံးခဲးအမ္မိဒဲဒဲ ခိး၊ မဲ ပြဲလိအရီအကူး (Gender) နှံ့ရဲ စုံဆဲးဒုးတုးတိမ့ဲတဲး?

ခိး၊ မဲ မဲ ပြဲခိးနပြဲမဲ အပျဲ ဘဲခိလိးန (biology) ရဲ ခိး၊မဲမေ လဆတးတဲကျဲဒဲ တုးဒုးမဲနှံ့ပြဲ။ အဲနီဒဲန (Gender) ခိး၊မဲ ပြဲလိကယးအညးနှံ့ ပြဲခိးသီးနပြဲမဲသီး အပျဲဘဲခိလိးန ပြဲလိကယးအညးနှံ့ပြဲ။

၃၂။ အဘဲဆဲးန မ့ဲစဲးတုးဆဲးဒုးနှံ့ စုံဆဲးဒုးတုးမ့ဲတဲး။

မ့ဲစဲးအပျဲမဲတဲကိးလဲထံစဲကယးတဲပြဲ အရီအကူးအညး ဆဲးဒုးအိစုးဒဲ မ့ဲစဲးတုးဆဲးဒုးနှံ့ပြဲ။ မူကွဲကိးနှံ့ မတဲးမ့ဲစဲးအိတဲး၊ အစုံခိးလိးဖဲတဲးနှံ့ အလိသဲညးတံတိ မ့ဲစဲးပျဲမဲသီး အလိနှံ့တဘဟ်မ့ဲထဲဘဲပုးအညး အလိဒဲဒဲ။ မူကွဲဟီဖုးတဘရးနှံ့ မ့ဲစဲးတုးဆဲးဒုးမဆဲးဒုးန တဘရးအညးတုးပျဲမဲနှံ့ပြဲ။ အဘဲဆဲးန မ့ဲစဲးတုးဆဲးဒုးနှံ့ မဲပဲးဘဲဘဲ မ့ဲစဲးဖဲအမ္မိမေ အခဲဟ်ဆိထဲလ်းပြဲ။ မ့ဲစဲးပျဲမဲဒဲ ကဲ (၈) န မ့ဲစဲးပျဲမဲဖဲ ကဲ (၁၃၅) နှံ့မေ ဒဲဒဲနလိပျဲဒုမရဲ ဘီ (၁၃၅) အကိးနှံ့ အကီအိပုးတိဟ်မေ ရးနံ့ဘီ 'အရဲ' နှံ့တဘဖိရဲ မ့ဲစဲးအမ္မိနှံ့ ရးနံ့ဘီအအိပုးလိးကိးနှံ့ပုး။

၃၃။ စုံဆဲးဒုးတုး အဘဲဆဲး အအိဒဲ ပဲဟီကိး တုးမ့ဲးတုးတဲ ဆဲးဒုးမဲတဲး။

တိးသဲညးပြဲလိ ကယးဒဲဒဲထုးတုးမဲကဲမဲခန လိဒုမပြဲလိကယးအညး (ဟ်ကဲရဲ ဒုမပြဲဒဲဒဲထုး) နှံ့ တံရဲ ဆဲးဒုးပြဲ။

၃၄။ စုံဆီဒူးတုံး ပြီးဒကဲ့ အရီအကူးမံတ်း။

လိသဲညးခိခူးပိးပြီ ဒကဲ့နဲ့တဟ်အမုဲးစံး အညးပြီဒကဲ့တဟ်အတရးနဲ့အလိဒဲညးစံ။
အံသီးတရးနဲ့တဟ်အခါအခါ မ့စွဲဘဲပွဲကုံးအဲသီး အတဲလိဒဲ တဲအိဆို့အိပြူးအညးန
အတဲလိဒဲ အခးဆိုးခးရူနဲ့တဟ်ပုး။

၃၅။ ပြီဒအအိခါ ခါရပိကးသီးတဲဆို့ဟီကးသီးနအ ပျဲမိကးသီးတဟ်နဲ့ကဲအဲသီးတရးဖိတ်း။
အပျဲအမိတဟ်အညးနခါရပိဒါ တဲဆို့ဟီန Hotel သီးတဟ်ပုးမဒ နဲးကဲတရးန
အဲသီးပြီမ့တဲဖဲခူးသုဒဲပုး။ တရးဒဲပြီကဲတရးလိဘဲတဟ်နဲ့ ပြီဒုခါ အံသီးတဟ်မ့စွဲကုံးဒဲပုး။
အပျဲအမိ အညးန Hotel တဟ်နဲ့ နဲးအဲန ဆီးပြီ ပြီ လဲကယး လိဘဲမတဲလိဘဲပုးရ
ဘီကဲတးဟီဖူးတရးမ့ခိအခဲကဲတးလဲးပြီအိဒဲ Hotel နဲ့တဟ်အတရးပုး။

၃၆။ ဆီဒူးကြူတဲဆီဒူးအိတ်း။

တဲဆီဒူးတဟ်မဒ အဘဲဆဲနပြီလဲကယး အညးန ခါး / မဒါ အနဒါ တးဟီတးပြီ၊ တဲဆဲဘဲ၊ မ့စံး
ခးလိဒဲ အဲတကီနဲအိဒဲအဲနဲ့တဟ်ဖိဒါ စုံအိခိဟီပြီ၊ တဲအိဆို့အိပြူးတဲဆီဒူး တဟ်ဒါ တဲသိတဲဖဲ၊
တဲဖဲတဲမ့ဒါ ပဒဲဖဲအိလူဒါ ပြီသူးကူးနဖဲနီတဲမ့စွဲဖိတ်း နဲ့တဟ်ဆီဒူးဖဲနဲ့ပုး။

၃၇။ ဟံကုရဲဘီကဲတးဟီဖူးတရးမ့ခိအခဲ ပဲကီးထဲနဲ့ကျူ (ကဲမတဲရဲ) ပဲကီးစုံတဲဒဲအ
ကျးနတဲဖဲတဲမဲဒဲအရဲတဟ်မဒ ပဲတရးနဲးအိတ်းဘီတ်း။

March လဲးအညး (၃၀) အခဲနဲကီကတဲဒဲနဲခးလဲ (နဲဟီ) ရဲနဲကီစုံအိမ့ဒဲအရဲတဟ်ဖိတ်း
(Hotel) ကဲမတဲရဲကယးတဲပြီပြီအဟီတဲဟီ ဟံမဒဲတရးနဲးဒဲ နဲဟီဟံ။ မဒရဲဘီ March လဲး
(၂၉) ညးမ့ထဲခဲး နဲကီအိဒဲ ဟီးထဲလဲးရဲ နဲဒဲ ကဲဒဲယးကဲကဲဟံမဒ (ဒဲကျူလိနဲ့အိညးတဲဖိတ်း)
ရဲနဲကီကတဲဟီ ယးကဲကဲဘီ March လဲးအညး (၃၀) ဟံမဒဲတရးနဲ့ အနဲးကူးဒဲ နဲဟီအအိဒဲ
ဟီးထဲလဲးနဲ့တဲမဲဟံ။ ကဲတးဟီဖူးတရး မ့ခိအခဲကဲကယးတဲပြီ ကီထဲစုံ ကျူဟံမဒ
အတရးနဲးကူးဘီ အစထဲစုံကျူနဲ့တဲဟံ။

၃၈။ ပဲသဲညးနကဲ ဟီဖူးတရး ဘီပဲမေခဲ လဲး အညး (၃၀)ပုး။ မဒနဲရဲလိကဲဟီတရး အဟံရဲ ကဒ
ယးဟူးဒဲဟီတဲပြီ။ ကယးနဲ့တဲပြီ အဒုခါအိဖဲ တီးကျူနဲ့အဲး ။

ဘီကဲတးဟီဖူးတရးဟီတဲအခဲ ဟီဖူးတရးယိးနဲ့ အဘဲတရဲတရးအိနဲဟီခါ တဟ်အတရး။
တရးယိးတဲကဲမဒ ဟီဖူးအအိဒဲ ဟံခါတဟ်နဲ ခးလဲ လဲအိတ်ဟံပြီ။ ယဲမဒဲပြီကဲတရးတဲဟံ
မ့မ့ဒူးအခးလဲ ခဘူဖဲနဲ့။ ထူတဲဟီ တးတဲဟီ ကဲတရးအခဲပးမဒဲဖဲ
ပြီလဲကယးကဲတးဘဲ အိကူးတဲအညး အဘီ အတဲရဲအိဖဲနဲ့ လိကဲတရးတဲဖဲ တဲမ့အညး
တရဲတရးအိနဲ ဖဲနဲ့။

၃၉။ ပဲမေခဲ လဲး (၂၉) ညးအခဲ ပဲအိဒဲဟီကဲပြီ။ မဒနဲရဲပဲမေခဲ လဲးအညး (၃၀) မ့လိးအခဲပုးမဒ
ပဲလိထဲစုံကျူရဲ ကတဲကဲသုဒဲဟီတဲလဲနဲ ဗစမေခဲ လဲးအညး (၁၀) ပုး။ သူဖဲ ပဲအိပးနဲးကဲဒဲ
ဟီဖူးတရးအကဲ လိမ့ဖဲတ်း။

ဟံဘဲကဲခဲးဟူးညးန ဒဲးဆိကဲယးဒဲ (ကဲမတဲရဲ) မီးမဲးဟီဖူးတရး ပြီစုခါ အအိနဲ့။ ဘီနဲထဲစုံဒဲ
နဲဟီဟီတဲ အခဲ အဆဲဟူး ပဲနဲပြီကဲတရးတဲပြီ ဒဲနဲဟီပးရဲ အကဲပဲနဲ တရးပုး။

၄၀။ ဟီဖူးတားရးန ၂၀၁၅ နှစ် အီလ်ဇူတတ်ပျံ့ကလေးဒ်ပွဲအာအိစံးလိးဖိတ်း။

ဟီဖူးတားရးန ၂၀၁၅ အီလ်ဇူတတ်ပျံ့ကလေးဒ်ပွဲအာအိစံးလိးတစ်တိ။ ဘီဟီဖူးတား ရးအက်း သဲညးနီဒဲဒ် ထူးကွတ်ကွတ် ပြဲလဲကလေး ခိး / မဲဒ် နအနန အဒဲဒဲအပတီပ။ မနဲးရ တားရးယးတဲဟဲနဲနဲ မှဲဒဲဒဲ အရူဒဲဒဲ အဲဖိတ်းကျဲနဲပ။ အာဒိုလဆမေ ကလေးယးတဲပြဲ အဲမအဲပုံးနဲနဲ ဒဲသဲညးန အိးရဲတဲပြဲတိ။ ဖဲနဲအာခဲအာခဲ မှဲမဲမှဲဒဲဒဲစုအဲ သိးန ပြဲဒဲမဲ တဲဟဲတိ။

အီလ်ဇူတတ်ပျံ့ကလေးဒ်ပွဲ ကဲမဆဲဒဲ အပျဲအမဲဒဲ ထူးကွတ်မတိ နဲတဲဟဲဒဲ ပြဲစုဒဲဒဲ တီထူလဲ နဲတဲဟဲဒဲ တံရဲ အနဲးအဲဘဲ တဲရဲတဲဟဲပြဲ။ ဟဲကဲရဲဒဲ ခဲလဲတဲဖိတ် ပြဲလဲကလေး အနန (၁၈) တးပထူ တဲဟဲဒဲ ပြဲဒဲမဲတဲဟဲ အတိးန အတိးတိးနဲ သဲညးစုဖဲနဲ။ ဖဲနဲအာ ခဲအာခဲ အီလ်ဇူတတ်ပျံ့ကလေး ဒ် ပွဲ အာညး ပြဲဒဲအဲဒဲ မဲလဲ ပျိးတဲဟဲ အနဲနဲးကိး အမ္မိးတဲရဲအဲ / တိအဲနဲ အာဘီအာတဲရဲအိဖဲနဲ။

၄၁။ ဟီဖူးတားရးန ဟီဖူးပြဲလဲကလေးတားရးယး အာအိစံးလိးဖိတ်း။

ဟီဖူးတားရးန ဟီဖူးပြဲလဲကလေးတားရးယး အာအိစံးလိးတိး။ ဟီဖူးတားရးန တဲဒဲတဲဒဲဒဲ ဒဲ အက်တး ပြဲလဲကလေး တားရးန ဒဲဖဲဆိဖဲသိး အလိခဲအဲတဲ အာညး လိသဲညးရဲ ကဲတဲဒဲ ထူးကွတ်အာညးပြဲ။ ဒဲအိးရဲထူးကွတ် လဲပျိး အဲတဲကဲအဲကဲတဲလဲဒဲ အီဖူးတားရး ပြဲကဲတားရးတဲဟဲ ဟူးတဲဒဲသိးဟီအဲခဲပး အာကွဲမူသိးဟီဖဲဖဲဖဲ အမ္မိးတားရးတိ။ ပြဲကဲတားရးတဲဟဲနဲ ၂၀၁၄ နဲပုမေခဲ လဲ (၂၉) ညးမှဲဟဲ အဲခဲပးမဲ အာဆဲဒဲဒဲတံ ဒဲနဲဟီနဲနဲ ခြဲမဲဒဲဒဲအဲဒဲ။ မှဲဖဲယဲးရဲ ဘီဒဲဒဲတဲ အာဆဲအဲခဲကိး သဲညးနီဒဲထူးကွတ် ပြဲလဲကလေးပး။ ဟီဖူးတားရးတဲ ကဲဟဲနဲမဲ အာသူနဲ မဲခိကူး ထူးကွတ်ကွတ် ပြဲလဲကလေး ဇုဒဲပြဲ။

၄၂။ ခဲလဲဒဲ အာသိဆူနဲတဲဟဲ ပြဲကဲတားရးသိး အက်ဖိတ်းပး။

၂၀၁၄ နှစ် ဗစမဂူ လဲကဲတဲဟီဖူးတားရးအဲခဲပးမဲ သဲပျဲရဲဒဲလိးန အိက်ကူး တဲဆူတဲဒဲဟဲ ပြဲဒဲအိတဲဟဲ အာနဲအဲဖဲနဲ။ တဲခိးည ပြဲလဲကလေးအာညးန ထူးကွတ်ဟဲရဲ ပြဲစုခဲမတိ ပြဲစုခဲနဲ အာရဲမူထဲနဲ ကျဲမိးကျဲ ခဲကျဲဒဲ တဲဟဲရဲ အိက်ဟဲဘဲလဲနဲ ဟီဖူးတားရး အရီအာကူဟဲ။ ခဲလဲဒဲ အာသိဆူတဲဟဲ ကျဲမိးကျဲ ခဲကျဲဒဲဟဲဟဲနဲ။ ဒဲဖဲဆိဖဲ လဲ ဒဲ ထူသဲအာညး ဟီဖူးတားရးယဲ အာလိဒဲ ညဲစဲနဲ အဲသိး သဲညး ပျိးဖဲကိး အာခဲအာခဲ အဲသိးသဲ ပျဲပးကိး အာဟဲလဲဟူးဖဲနဲ။ သူဖဲ မူကွတ်ကွတ်လဲ ခဲလဲပျိးတဲဖိတ် ပြဲလဲ။ ကလေးလဲပျိး ကံအိပးနဲလဲအာညး မှဲပျဲမှဲစဲလဲနဲ မှဲစဲလဲပျိးဟဲ-

- ဒဲမှဲစဲဖဲ ဒဲဆိကိး ကွိးကိး အဲသိးတဲမှဲစဲ ရဲနဲကိးဒဲအဲသိးတားရးပး
- ဘဲဆဲနဲ ဟီဖူးတားရးယဲ သူဖဲထူးဖဲလဲလဲ လိသဲညဲအဲပိအာညး စွဲအိနဲထဲဟဲ တဲဒဲသဲညး ဒဲဖဲဆိဖဲ တဲတဲရဲတဲဟဲ။ ဘီတဲမှဲယဲတဲကဲကိးနဲ သူဖဲ ထူးဖဲလဲလဲသိး ကံသဲပျဲပးကိးနဲ ဟီဖူး တားရးယဲနဲ အာဘဲဆဲလဲနဲ ပြဲလဲကလေးလဲပျိးယဲ အာကံသဲညဲအဲပိအာညး ညဲထူတိ ဟဲဆိထဲလဲပိနဲ မှဲစဲလဲ လဲပျိးအာဒိုပး။ ပြဲလဲကလေးလဲပျိး အိပးနဲကိးဒဲ ဟီဖူးတားရးကိမဲ အနီဖဲ နဲဟဲ ဒဲဖဲဆိဖဲလဲပျိး တိးဘဲသဲညဲနဲလိဒဲတားရးဒဲ အာတိးအာဘဲနဲ ဒဲခဲဟဲ။
- ဘီဗိးမိး ဟီဖူးတားရးကဲမဟီအာကိးနဲ ဒဲဖဲဆိဖဲအာပျဲမဲသိး အိပးနဲကိးဒဲပး။





၂၀၁၄ နှစ် ပြည်ထောင်စုအစိုးရ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၄၁) က်လိခင်းအား အခြေခံ ဝင်ပြုပါ။

၁။ အစိုးရ

၂။ ကျွမ်းကျင်မှုနှင့် ဖွဲ့စည်းပုံ

၃။ ပြည်ခင်း / ပြည်မ

၄။ နည်းစနစ်

၅။ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ

၆။ တွဲဖက်အဖွဲ့အစည်း

၇။ မြို့နယ်

၈။ ပြည်ထောင်စုအစိုးရ (တွဲဖက်၊ တွဲဖက်မဟုတ်၊ လက်ထောက်၊ ချိတ်ဆက်၊ ရှေ့တန်း)

၉။ အပိုင်မဲ့ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့အစည်း

၁၀။ အစိုးရအဖွဲ့အစည်း

၁၁။ အစိုးရအဖွဲ့အစည်း (ဦး/ဒ်ဆိုင်)

၁၂။ အစိုးရအဖွဲ့အစည်း အစိုးရအဖွဲ့အစည်း

၁၃။ စုံအစိုးရအဖွဲ့အစည်း အစိုးရအဖွဲ့အစည်း

၁၄။ ဒ်နဲ့အစိုးရအဖွဲ့အစည်းအစိုးရအဖွဲ့အစည်း အစိုးရအဖွဲ့အစည်း (ဦး/ဒ်ဆိုင်)

၁၅။ စုံအစိုးရအဖွဲ့အစည်း (အစိုးရအဖွဲ့အစည်း)

၁၆။ ခိုင်မာမှုအစိုးရအဖွဲ့အစည်း လီသို့တို့

၁၇။ ထူးတို့ဒ်လ် အစိုးရ

၁၈။ ဒ်အစိုးရအဖွဲ့အစည်း မှတ်တိုင် တွဲဖက်အဖွဲ့အစည်း

၁၉။ တွဲဖက် တွဲဖက်

၂၀။ မှတ်တိုင် တွဲဖက် တွဲဖက် အစိုးရအဖွဲ့အစည်း

တရားရေးအဖွဲ့အစည်း ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့အစည်း

၂၁။ မိမိအစိုးရအဖွဲ့အစည်း

၂၂။ မိမိအစိုးရအဖွဲ့အစည်း ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့အစည်း

၂၃။ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့အစည်း

၂၄။ အစိုးရအဖွဲ့အစည်း မိမိအစိုးရအဖွဲ့အစည်း ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့အစည်း

အဘတ်ဆဲဒ်နု ဟီအရီအကူး တဲဆဲဒူးတဟ်

၂၅။ ဟီးမူးစ်

၂၆။ ဟီအိဒ်နု အိတိ

၂၇။ တဲလီးညး နဲအဲဒတ် မီးမူးစ်

၂၈။ ဒူအဲဒူအိညး လဲနီထူး

၂၉။ ဖိအဲဖိအိညး နဲအဲဒတ် မီးမူးစ်

၃၀။ အိပိဒ်မူးစ်

၃၁။ အိသထူး လဲအိဟီ နဲအဲဒတ် တဲတဲဒ် မူးစ်

(အိကျဲဒ်၊ ဟီဒ်၊ ဟီကူးဒ်)

၃၂။ ဟီမူးကီးအိ တဲတဲဒ်မူးစ် (Radio, TV, Telephone, Handphone, Computer, ဟီကီးတမဲ Internet, မှတဲကီး၊ မဲဒတ် ဆူးကဲ၊ သဲကျဲ၊ ပုလိ)

ဟီဖူးဖိအိ စုံတဲဒ် ထူးရဲကျဲတဟ်

၃၃။ အမိ

၃၄။ အန

၃၅။ ပြဲဒ်၊ ပြဲဒ်

၃၆။ အထဲဒ်နု အဆဲဒ်

၃၇။ အထဲအိတဲ ထူးကျဲ

ဒ်အရီ တဲနု ဟီဖူးဖိကီး သူးလဲဒ် အရီအကူး

၃၈။ အမိ

၃၉။ ပြဲဒ်၊ ပြဲဒ်

၄၀။ ပြဲသူးလဲဒ် အန

၄၁။ ပြဲသူးလဲဒ်တဲပြဲ ပြဲဒ် အန (၁၅-၄၉) နဲကီးအဲဒ် သူးလဲဒ် ဒ်နု မှဲဒ်အဲဒ်အဲဒ်
ရူး၊ သူးလဲဒ် ဒ်နု ဖိအိအဆဲဒ်၊ ဖိအိလဲထူးကျဲသူးသိကီး သူးလဲဒ်



သီးသဲညှဲးပွိုးဒွီးဟ်မး ...

www.dop.gov.mm

<http://myanmar.unfpa.org/census>

